
سال پنجم2    سیاسـت  
شماره 1424 a r m a n m e l i . i r

سه شنبه 
1401 .09 .01

27ربیع الثانی1444/  22نوامبر 2022

کــوتــــاه

آرمان ملی: رئیس جمهور در 
هشتمین مقصد از جلسات نظارت 
ستادی بر دستگاه های اجرایی، 
وزارت  به  دوشنبه  دیروز  صبح 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
رفت و پس از استماع گزارش وزیر 
و معاونان این وزارتخانه از عملکرد 
یکساله، راهکارها و پیشنهادهایی 
در ۲۳محور در جهت ارتقای کمی و 
کیفی فعالیت های وزارت بهداشت و 
درمان و آموزش پزشکی ارائه کرد. 
سید ابراهیم رئیسی ضمن قدردانی 
از نقش آفرینی همه دست اندرکاران 
و مسئولان این بخش در ادوار 
شاخص های  ارتقای  در  مختلف 
سلامت، بهداشت و درمان کشور، 
گفت: وزارت بهداشت و درمان، در 
دولت سیزدهم، در شرایط بسیار 
سخت همه گیری کرونا کار خود 
را آغاز کرد که روزانه بیش از ۷۰۰ 
نفر از هموطنانمان جان خود را 
از دست می دادند و خانواده های 
اما  می شدند،  داغدار  بسیاری 
با همت مسئولان این وزارتخانه 
برگ زرینی در تاریخ نظام سلامت 
کشور رقم خورد و در کنترل این 
بیماری به نقطه ای رسیدیم که هم 
در ابتلا و هم در فوتی ها، آمار صفر 
یا تک رقمی را تجربه می کنیم و 
اقدام جهادی وزارت بهداشت و 
کادر درمان کشور در واکسیناسیون 
زمره  در  را  ما  مردم  سراسری 
کشورهای موفق در مبارزه با کرونا 
قرار داد. وی »بیمه رایگان ۶ میلیون 
نفر« از دهک های پایین جامعه در 
قالب بیمه سلامت را اقدام بزرگ و 
ارزشمند دیگر دولت سیزدهم در 
عرصه بهداشت و سلامت عنوان 
کرد و افزود: با استمرار طرح بیمه 
سلامت در چند ماه آینده، پوشش 
بیمه همگانی که از اقدامات ناتمام 
دولت های گذشته بوده است، محقق 
خواهد شد. رئیس جمهور طراحی 

و اجرای »طرح دارویار« با هدف 
مبارزه با رانت و قاچاق معکوس دارو 
را اقدام مهم دیگر وزارت بهداشت 
در دولت سیزدهم برشمرد و اظهار 
داشت: اهمیت نظارت بر اجرای 
صحیح این طرح بسیار مهم، کمتر 
از طراحی آن نیست و تحقق کامل 
این طرح نیازمند توجه و مراقبت 
دقیق، موثر و مستمر وزارت بهداشت 
است. رئیسی همچنین با قدردانی از 
اقدام بسیار ارزشمند کاشت حلزون 
برای ۱۰ هزار کودک ناشنوای زیر 
دو سال تصریح کرد: این اقدام از 
جمله خدمات بسیار حائز اهمیت 
وزارت بهداشت و درمان است که 
قابل ارزش گذاری نیست و باید با 
قوت ادامه یابد تا جایی که همه 
خانواده های دارای کودک ناشنوا 
یا کم شنوا از این امکان و خدمت 
ذی قیمت مطلع شده و برای درمان 
کودک خود اقدام کنند و دیگر 
کودک ناشنوایی در کشور نداشته 
اجرای  به  رئیس جمهور  باشیم. 
موفق »طرح نسخه الکترونیک« 
نیز اشاره کرد و گفت: این طرح 
مهم و کاربردی مدت ها به کندی 
انجام شده و در میدان اجرا قرار 
نمی گرفت، اما در دولت سیزدهم 
به صورت موفق به اجرا درآمد و آن 
بخش معدود از پزشکان محترم 
که همچنان از نسخه الکترونیک 
استفاده نمی کنند نیز باید خود 

را مقید و موظف به اجرای آن 
بدانند تا در روند اجرای این طرح 
اخلال ایجاد نشود. رئیس جمهور 
»افزایش ظرفیت ۲۰ درصدی رشته 
پزشکی« در کنکور را اقدام اساسی 
دیگر دولت سیزدهم در راستای 
ارتقای کیفی و کمی عملکرد آتی 
نظام سلامت کشور برشمرد و افزود: 
در سال های گذشته به بهانه عدم 
وجود زیرساخت از افزایش پذیرش 
رشته های پزشکی امتناع می شد 
که خوشبختانه در دولت سیزدهم 
با نگاه مسأله محور به دنبال ایجاد 
افزایش  و  رفتیم  زیرساخت ها 
رشته های  ظرفیت  ۲۰درصدی 
کشور  نیاز  با  متناسب  پزشکی 
انجام شد و جا دارد این روند با نگاه 
کارشناسی همچنان ادامه داشته 
باشد. رئیسی در ادامه به مدیران 
این وزارتخانه توصیه کرد در زمینه 
افزایش دانشکده های پزشکی، به 
دور از توقعات و چانه زنی ها، ملاک 
و معیار را صرفا تشخیص و نظر 
کارشناسی قرار دهند. پیگیری و 
اجرای طرح پزشک خانواده، توجه 
ویژه به موضوع گردشگری سلامت، 
استفاده بیشتر از دستاوردهای علمی 
و فناوری و محصولات دانش بنیان 
در خدمات پزشکی، سامان دادن 
به طرح پرونده الکترونیک سلامت، 
تسهیل و تسریع در صدور مجوز 
کسب و کارها در حوزه بهداشت و 

درمان در درگاه ملی خدمات دولت 
هوشمند، ایجاد ظرفیت برای جذب 
استان ها  در  متخصص  پزشکان 
و شفافیت سهام داری مؤسسات 
پزشکی از دیگر نکات مهمی بود 
که رئیس جمهور وزارت بهداشت، 
به  را  پزشکی  آموزش  و  درمان 
پیگیری و اجرای دقیق آنها مکلف 
مسئولان  به  رئیس جمهور  کرد. 
وزارت بهداشت توصیه کرد با پایش 
دقیق و مستمر اجرای »قانون جوانی 
جمعیت« به عنوان یکی از قوانین 
مورد تأکید دولت، هر بخشی را که 
مشکلی در اجرای آن وجود دارد، 
یا اجرای آن مثمرثمر نیست، حتماً 
به دولت و مجلس گزارش کنند. 
بازنگری در ساعات کشیک  پزشکان 
در بیمارستان ها با هدف افزایش 
کیفیت خدمات پزشکی، بهره گیری 
از ایده ها و نظریات جدید در حوزه 
درمان به ویژه در بحث طب سنتی، 
ارتباط مؤثر با نخبگان و توجه به 
نظرات متخصصان به رغم تفاوت 
سلیقه در مسائل سیاسی و اجرای 
عدالت در نظام پزشکی در بخش 
آموزش، جذب، ارتقا، توزیع نیروی 
انسانی و تقسیم امکانات و ظرفیت ها 
نیز از توصیه های مهم آیت ا... رئیسی 
به مدیران وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی بود.  رئیسی 
»پیش بینی نیازهای دارویی کشور« 
را امری بسیار مهم و حیاتی توصیف 
و تصریح کرد: تشکیل معاونت غذا 
و دارو در این وزارتخانه به معنای 
آن است که امنیت غذایی و دارویی 
به شکل توأمان و در یک درجه از 
اهمیت قرار دارد، بنابراین مسأله 
تأمین داروی مورد نیاز کشور بسیار 
حائز اهمیت است و پیدا نشدن یک 
دارو در داروخانه ها تمام اقدامات 
و خدمات ارزشمند مجموعه نظام 
سلامت و بهداشت و درمان کشور را 

زیر سوال خواهد برد. 

یــادداشـــت
 ایران؛ آژانس و چند نکته 

آژانس هنوز علاقه مند است که به رغم قطعنامه ای که 
تصویب شد و در قسمت آخر آن هم تهدید شورای امنیتی 
شاهد بودیم کار را در ایران دنبال کند. روز گذشته نیز آقای 
رافائل گروسی مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی گفته 
هنوز وضعیت ایران به سطح بحرانی نرسیده و می توانیم 
مسائل را مورد گفت وگو قرار دهیم. حال به نظر می رسد که 
مقامات کشورمان به نحوی اجازه دهند که آقای گروسی 
وارد ایران شود. البته در مورد قطعنامه نیز ایران اعلام کرده 
که عکس العمل نشان خواهد داد. اقدام ایران نیز احتمالا در 
حوزه غنی سازی یا به کار گیری سانتریفیوژهای بیشتر باشد 
که طرف غربی نیز احساس خطر کند. حال اگر آقای گروسی 
به ایران بیاید و گفت وگو صورت پذیرد بهتر می توان نظر داد 
و تحلیل کرد تا مشخص شود ایران چه پاسخی به آنها داده 
است. اینکه پاسخ در راستای حل مساله باشد یا اینکه ایران 
همان پاسخ قبلی را خواهد داد. لذا می توان گفت به سمتی 
حرکت می کنیم که اگر این بار مذاکرات نتواند با موفقیت 
انجام شود و چند هفته شاید بگذرد و احتمالا آژانس دوباره 
جلسه و نشستی خواهد داشت و در آن نشست احتمالا مواضع 
سخت تری را دنبال کند. اما امید می رود که ایران موافقت کند 
و آقای گروسی سفری به ایران داشته باشد و مساله به نحوی 
حل و فصل شده و مورد موافقت قرار بگیرد و از آن طرف هم 
غربی ها به نحوی عمل کنند که پرونده ایران در آژانس بسته 
شود. احساس می شود که اگر آقای گروسی بتواند مقداری با 
ایران کار کند آمریکایی ها این آمادگی را دارند که امتیازاتی را 
هم در رابطه با بسته شدن پرونده بدهند. البته همه این مسائل 
به مسائل دیگری مثل اوکراین و روسیه و همچنین فشارهایی 
که در رابطه با مسائل داخلی ایران به ویژه دولت های غربی 
به ویژه آمریکا و دولت های اروپایی از سوی افکار عمومی 
وارد می شود. از طرفی مسائل داخلی ایران بر سرعت تصمیم 
گیری غربی ها اثر گذاشته است. چرا که افکار عمومی داخلی 
برای آنها مهم است و بنابر این تا حدی می توانند افکار عمومی 
را نادیده بگیرند. لذا اگر افکار عمومی غربی ها بیشتر فشار 
بیاورد دولت های غربی تمایل کمتری برای مذاکره نشان 
خواهند داد. کما اینکه اگر برخی اتفاقات طی چند وقت اخیر 
رخ نمی داد اکنون مذاکرات ایران و غرب در راستای احیای 
برجام شروع شده بود و از سوی دیگر پرونده ایران در آژانس و 
شورای حکام به این صورت در نمی آمد و قطعنامه نیز به این 
سرعت تصویب نمی شد. به عبارتی شاید اگر آقای کروسی 
به تهران می آمد و اگر در طی مذاکراتش با مقامات مسئول 
کشورمان به نتیجه نمی رسید احتمالا این قطعنامه تصویب 
می شد. این قطعنامه نیز که شورای حکام قبل از سفر آقای 
گروسی به ایران تصویب شد اولا به خاطر فشار افکار عمومی و 
سپس به خاطر مسائل اوکراین و همنوایی ایران و روسیه بوده 
است. گرچه برخی معتقدند که با پیروزی جمهوریخواهان 
در انتخابات کنگره و کسب کرسی های مجلس نمایندگان 
فشارها بر دولت دموکرات بایدن بیش از گذشته خواهد بود و 
احتمالا احیای برجام و از سرگیری مذاکرات کمتر از گذشته 
باشد اما به نظر می رسد که جمهوریخواهان نیز می خواهند این 
توافق انجام شود. همچنان که شاهد بودیم که ترامپ چقدر 
برای رسیدن به توافق با ایران التماس می کرد. البته نباید این 
مساله را نیز در نظر نگرفت که تندروهای جمهوریخواهان 
نمی خواهند توافقی با ایران شکل گیرد و صهیونیست ها تاثیر 
بیشتری روی جمهوریخواهان دارند. به ویژه که نتانیاهو نیز 
روی کار آمده و به نظر می رسد که اولین کار او نیز این باشد 
که اجازه ندهد پرونده ایران در آژانس بسته شود. لذا تصور 
می شود که دموکرات ها و بایدن و تیمش می خواهند که 
پرونده ایران در آژانس بسته شود و با ایران به توافق برسند و در 
انتخابات ریاست جمهوری از این برگ برنده استفاده کنند. اما 
جمهوریخواهان نمی خواهند این موفقیت نصیب دموکرات ها 
شود و در انتخابات ریاست جمهوری پیش رو به سر دموکرات ها 
بزنند که نتوانستند برجام را به سرانجامی برسانند. آنچه که 
مسلم است جمهوریخواهان توافق را می خواهند اما در یک 
بازی سیاسی نمی خواهند که رقیبشان در این خصوص در 

ارتباط با آژانس و توافق دستاوردی داشته باشد. 

 عبدالرضا فرجی راد
تحلیلگر مسائل بین الملل

رئیس جمهور: 

کمبود یک دارو می تواند تمام خدمات ارزشمند 
نظام سلامت را زیر سوال ببرد

 تبریک رئیسی 
به رئیس جمهور قزاقستان 

رئیس جمهور انتخاب مجدد »قاسم ژومارت 
توکایف« به عنوان رئیس جمهور کشور دوست 
و برادر قزاقستان را تبریک گفت. سید ابراهیم 
رئیسی در پیامی با تبریک انتخاب مجدد آقای 
»قاسم ژومارت توکایف« به ریاست جمهوری 
قزاقستان، اظهار امیدواری کرد در دوره جدید 
نیز همانند گذشته و در پرتو مساعی مشترک 
مسئولین دو کشور شاهد گسترش و تعمیق 

روابط در همه زمینه ها باشیم. 
 

 شهادت سرباز مدافع امنیت 
در زاهدان 

و  سیستان  استان  انتظامی  فرمانده 
بلوچستان از حمله ناجوانمردانه اشرار مسلح 
کوردل به ماموران گشت انتظامی پاسگاه 
چشمه زیارت زاهدان و شهادت سرباز مدافع 
امنیت خبر داد.سردار محمد قنبری اظهار 
داشت: ساعاتی پیش ماموران انتظامی پاسگاه 
چشمه زیارت زاهدان در حین گشت زنی 
در حوزه استحفاظی بوده که اشرار مسلح 
کور دل با یک دستگاه خودرو پژو 4۰5 نقره 
ای غافلگیرانه به سمت ماموران انتظامی 

تیراندازی می نمایند.
 

 سیاست های کلی 
برنامه هفتم توسعه تبیین شد

سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه در 
حوزه سیاست خارجی در دفتر حفظ و نشر آثار 
آیت ا... العظمی سیدعلی خامنه ای تبیین شد. 
سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه در حوزه 
سیاست خارجی با حضور مقامات کشوری و 
کارشناسانی از دولت و مجلس در دفتر حفظ 
و نشر آثار آیت ا... العظمی سیدعلی خامنه ای 

تبیین شد.
 

 جشن آغاز پویش
 »ایران جوان«

شامگاه یکشنبه جشن آغاز پویش »ایران 
جوان« به منظور حمایت از دانشجویان و 
زوج های  دارای دو فرزند با حضور رئیس نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها، 
معاون پشتیبانی و جمعی از مدیران ستاد 
اجرایی فرمان امام، مدیرعامل بنیاد ۱5خرداد، 
جمعی از فعالان حوزه جمعیت، فرزند شهید 
همت و با حضور نمادین ۱۰۰ زوج دانشجو و 
خانواده دانشگاهیان درمحل نمایشگاه دائمی 
ستاد اجرایی فرمان امام برگزار شد. معاون 
پشتیبانی ستاد اجرایی فرمان امام در این 
مراسم با بیان اینکه امروز آغاز پویشی برای 
نسل جوان ما و دانشجویان پسر و دختری 
است که ازدواج کرده و صاحب فرزند شده اند، 
تصریح کرد: در این طرح  برای دانشجویان 
دارای سه فرزند به بالا اولویت قائلیم اما در آغاز 
طرح باحضور دختران و پسرانی که در سال 
۱4۰۱ صاحب فرزند شده اند این پویش را آغاز 
می کنیم. سیدمصطفی سیدهاشمی افزود: 
دراین مرحله، طرح ۱۰ هزار نفر را پوشش 
می دهد که 5هزار نفرشان دانشجویان هستند. 
 

 فناوری هایی که
 از آن خبر ندارند

پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  جانشین 
گفت: فناوری هایی در حوزه نظامی داریم که 
هیچکسی از آن ها خبر ندارد و آمریکایی ها 
زمانی متوجه آن می شوند که ما آن ها را به کار 
ببریم. سردار فدوی افزود: جانشین فرمانده 
کل سپاه ادامه داد: ما در داخل کشور حتی 
سیم خاردار هم نمی توانستیم تولید کنیم 
اما امروز توانسته ایم برخی تجهیزات نظامی 
خودمان را به قدرت های دنیا می فروشیم. 
برخی می گفتند نیازی به تولید ناو تندرو و 
کشتی نداریم و باید این تجهیزات را خریداری 
کنیم اما توانستیم قایق های تندرو تولید کنیم 
که آمریکایی ها اذعان کردند توان رویارویی با 

قایق های تندروی ایران نداریم. 
 

محکومیت تحرکات 
مجموعه های وابسته به آمریکا

شیخ نعیم قاسم، معاون دبیرکل حزب ا... 
لبنان تاکید کرد: آنچه در ایران از سوی 
رخ  درحال  آزادی  مدعی  مجموعه های 
دادن است و تلاش هایی که برای کودتا علیه 
جمهوری اسلامی انجام می دهند، خشونت و 
جنایت است. وی گفت که آن ها افراد بیگناه 
را در خیابان ها می کشند تا هرج و مرج ایجاد 
کنند، آن ها تعدادی اندک هستند که از آمریکا 
و اسرائیل دستور می گیرند. معاون سید 
حسن نصرا... خاطرنشان کرد که ملت ایران 
با تظاهرات میلیونی و مشارکت گسترده در 
مراسم تشییع شهدای مظلوم پایبندی خود 
را به جمهوری اسلامی و رهبری آن اعلام 
کردند. شیخ نعیم قاسم گفت: ایرانی که 4۳ 
سال مقاومت کرد به اذن خداوند قادر است 
که از این بحران عبور کند. وی گفت که ما 
تحرکات مشکوک مجموعه های وابسته به 
آمریکا و اسرائیل علیه جمهوری اسلامی را 
محکوم می کنیم و از حکمت رهبری، پاسداران 
و ملت ایران در حفظ ماهیت آزادی و مقاومت 

و پیشرفت علمی در منطقه مطمئن هستیم. 

وصول پرونده شکایت از 
روحانی به دستگاه قضائی

نماینده مردم مشهد و کلات در 
مجلس با اشاره به بررسی پرونده 
شکایت از رئیس جمهور سابق در 
کمیسیون اصل ۹۰ گفت: ۲مورد از 
این شکایات یعنی مداخلات ارزی 
و موضوع بورس به دستگاه قضائی 
واصل شده است. حجت الاسلام 
نصرا... پژمانفر با اشاره به حوادث 
اخیر کشور نیز عنوان کرد: در 
کمیسیون پرونده ای را در این 
خصوص در دست بررسی داریم و 
نشستی با دادستان کل کشور برای 
این منظور برگزار شد و حوادث 
چند وقت اخیر کشور مورد بررسی 
قرار گرفت.  رئیس کمیسیون اصل 
۹۰ مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اهمیت فعال سازی سامانه هایی به 
منظور شکل گیری شفافیت اظهار 
کرد: شفافیت بسیاری از مشکلات 
را حل می کند. قبلا این کارها 
انجام نمی شد و گاهی رانت هایی 
شکل می گرفت. شهرداری ها و 
تمام نهادهای عمومی غیردولتی 
ملزمند معاملات خود را به سامانه 

ستاد منتقل کنند. 

 پروژه بر زمین
 مانده نداریم

رئیس جمهور  اجرایی  معاون 
گفت: پروژه های بهداشتی و درمانی 
در حال پیگیری است و پروژه بر 
زمین مانده نداریم. محسن منصوری 
با بیان اینکه دولت سیزدهم برای 
سامان دادن به پروژه های بهداشت 
و درمان عزم دارد، ادامه داد: دولت 
از ظرفیت سفرهای استانی برای 
تکمیل پروژه های نیمه کاره استفاده 
می کند. در سال گذشته بیش از 
۳۹۰ مصوبه به اعتبار بیشتر از ۳5 
هزار میلیارد در بخش بهداشت و 
درمان در کل کشور در نظر گرفته 
شده که ۲ هزار و 5۰۰ میلیارد تومان 
سهم استان تهران است. معاونت 
اجرایی رئیس جمهور گفت: بخشی 
از اعتبار 45۰ میلیاردی که در سفر 
استانی برای این مجتمع مصوب 
شد، پرداخت شده است و ان شاءا... 
بقیه هم پرداخت می شود. ما باید 
بحث همراه سرا هم که سال هاست 
سرانجام  به  نیز  را  است  مطرح 

برسانیم.

این فتنه ها تمام می شود

مشاور عالی رهبر انقلاب با بیان 
اینکه ما یک ملت قدرتمند هستیم 
و رهبری خردمند و لایق و شجاع 
داریم، اظهار کرد: این فتنه ها تمام 
می شود اما بازهم ممکن است در 
آینده به بهانه های دیگر فتنه هایی 
سراغمان بیاید. پس نباید بی توجه 
باشیم. ما باید مشکلات  مردم را حل 
کنیم و انقلاب اسلامی آمده است 
که مشکلات مردم را حل کند و ما 
پاسداران تا ابد مردمدار و مردمیار 
خواهیم بود. سردار سیدیحیی 
رحیم صفوی اظهار کرد: الان ما 
به قدرت پهپادی بالایی رسیدیم 
اما از سال ۶5 هم ما هواپیمای 
سپاه  در  را  سرنشین  بدون 
پاسداران ساخته بودیم. وی افزود: 
ما می دانستیم با چه کسانی در 
جبهه مقابل طرف هستیم و حتی 
خصوصیات اخلاقی فرماندهان 
ما  می دانستیم.  هم  را  عراقی 
جزئیات ساختار و تیپ های عراق 
را می دانستیم و برتری علمی و 

فکری نسبت به دشمن داشتیم. 

ویــــــژه
 آغاز دور جدید حملات موشکی و پهپادی 

به مقر تروریست ها در اقلیم شمال عراق
آرمان ملی: روابط عمومی نیروی زمینی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در اطلاعیه ای از آغاز حملات جدید موشکی و 
پهپادی قرارگاه حمزه سیدالشهدا)ع( برای انهدام مقرها و مراکز 
باقی مانده گروهک های تروریستی تجزیه طلب ضد ایرانی مستقر 
در شمال اقلیم عراق خبر داد. متن اطلاعیه روابط عمومی نیروی 
زمینی سپاه به این شرح است: در ادامه انهدام مقرها و مراکز 
توطئه، استقرار، آموزش و سازماندهی گروهک های تروریستی 
تجزیه طلب ضد ایرانی در اقلیم شمال عراق، برخی از مقرهای 
باقی مانده مزدوران استکبار جهانی از ساعات اولیه بامداد دیروز 
)دوشنبه( هدف دور جدید حملات موشکی و پهپادی قرارگاه 
حمزه سیدالشهدا)ع( نیروی زمینی سپاه قرار گرفتند. طی 
این حملات که در مناطقی در عمق اقلیم شمال عراق از جمله 
جژنیکان، زرگوئیز و کوی سنجق انجام گرفت، ضمن انهدام 
اهداف مورد نظر، ضربات و خسارت های سنگینی به تروریست ها 
وارد آمد. همچنین دولت اقلیم کردستان عراق در بیانیه ای به 
حملات موشکی و پهپادی ایران علیه اقلیم کردستان)مواضع 
تروریست ها( واکنش نشان داد. در این بیانیه آمده است که 
چنین اقداماتی به حاکمیت عراق و اقلیم کردستان آسیب می زند 
و دولت اقلیم کردستان آن را نقض آشکار قوانین بین المللی و 
اصل حسن همجواری می داند. دولت اقلیم کردستان در ادامه 
بیانیه خود با اشاره به راه های رسیدن به ثبات از ایران خواست 
که به این حملات پایان دهد. نمایندگی سازمان ملل در عراق 
نیز حملات مکرر علیه عراق را نقض حاکمیت این کشور خواند و 
درخواست کرد که این حملات متوقف شود. این نهاد اعلام کرد 
که چنین اقداماتی نه تنها منجر به تشدید تنش می شود بلکه 

مشکلاتی را نیز به دنبال خواهد داشت. 

آرمان ملی: سخنگوی وزارت امور خارجه 
در خصوص مذاکرات احیای برجام اظهار 
داشت: این صحبت که ایران روند مذاکرات 
را به زمستان سرد اروپا گره زده بوده به نظرم 
گمانه زنی رسانه ای است و چنین چیزی را 
تایید نمی کنیم. ایران در عمل نشان داده که 
پایبند به میز مذاکره برای دستیابی به توافق 
خوب و پایدار است. ناصر کنعانی با اشاره به 
پاسخ ایران به طرح پیشنهادی اتحادیه اروپا و 
گفت وگو هایی که در این زمینه صورت گرفته 
است، گفت: از نظر ایران امکان شکل گیری 
توافق زودتر از اینها وجود داشته است و چیزی 
به نام گره زدن مذاکرات به جنگ اوکراین 
یا زمستان سرد اروپا را تایید نمی کنم. آنچه 
باعث عدم جمع بندی مذاکرات رفع تحریم ها 
شده عدم وجود اراده سیاسی در طرف مقابل 
مشخصا طرف آمریکایی است. سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی در خصوص اقدام نظامی 
ایران علیه تروریست ها در عراق بیان کرد:  ما 
موضع خود را در ارتباط با فعالیت گروه های 
تروریستی و تجزیه طلب در نواحی مرزی دو 
کشور ایران و عراق پیش از این اعلام کرده ایم. 
امیدواریم که دولت مرکزی عراق با بسط 
حاکمیت خود و استقرار نیروهای مرزبانی 
و نظامی خود در طول مرزهای مشترک دو 

کشور مانع فعالیت گروه های تروریستی و 
تجزیه طلب شود تا ایران مجبور نشود برای 
دفع تهدیدات علیه خود دست به اقدامات 
بازدارنده دیگری بزند. وی ادامه داد: ما به 
وعده هایی که دولت عراق در این زمینه داده 
همچنان امیدواریم و انتظار داریم که دولت 
عراق به تعهدات خود در این زمینه عمل کند 
و مرزهای دو کشور مرزهای صلح و امنیت 
باشد. سخنگوی وزارت خارجه همچنین در 
ارتباط با اظهارات اخیر وزیر خارجه عراق در 
مورد مذاکرات ایران و عربستان و آخرین اخبار 
از روند این مذاکرات تصریح کرد: همان طور 
که پیش از این گفتیم مذاکراتی که پیش 
از این بین تهران و ریاض انجام شد منجر 
به حصول توافقاتی شد و اگر این توافقات 
اجرایی شود این موضوع می تواند زمینه ساز 
اقدامات و گام های جدید شود. ما منتظر انجام 
این اقدامات از سوی طرف مقابل هستیم. 
وی همچنین در مورد کشورهایی که در 
شورای حکام به قطعنامه آژانس بین المللی 
انرژی اتمی رأی مثبت دادند، گفت: اقدام 
کشورهایی که در شورای حکام به قطعنامه 
مورد اشاره رأی مثبت داده اند اقدام سازنده ای 
نبودند چه کشورهایی که به این قطعنامه رأی 
داده اند و چه کشورهایی که تحت فشار آمریکا 

و کشورهای غربی این کار را انجام داده اند. 
کنعانی بیان کرد: آنها باید اجازه دهند که 
ایران و آژانس در چارچوب فنی و خارج از 
فشارهای سیاسی مسائل خود را حل و فصل 
کند و امیدواریم که کشورهای عضو آژانس و 
شورای حکام در این مسیر در چارچوب سازنده 
حرکت کنند و از انجام اقدامات غیر سازنده 
در این ارتباط خودداری کنند. سخنگوی 
وزارت خارجه در ارتباط با برگزاری نشست 
شورای حقوق بشر سازمان ملل در ارتباط با 
اعتراضات اخیر در ایران و نگاه ایران به این 
موضوع، گفت: ما پیش از این دیدگاه خود را در 
ارتباط با این موضوع بیان کرده ایم. نگاه ایران 
این است که سیاسی کردن موضوع حقوق بشر 
به هیچ وجه سازنده نیست و استفاده ابزاری از 
موضوع حقوق بشر نمی تواند به ارتقا و پیشبرد 
ارزش های این موضوع در جامعه جهانی 
کمک کند. کنعانی اذعان کرد: معتقدیم 
ادعاهای حقوق بشری علیه کشورهای مستقل 
و استفاده از موضوع حقوق بشر برای پیشبرد 
اهداف سیاسی مخل روند ارتقاء موضوع حقوق 
بشر به عنوان یک موضوع وسیع و مهم در 
جامعه جهانی است و کشورهایی که به مقوله 
حقوق بشر توجه می کنند باید در برابر این 

رویکردهای سیاسی بایستند.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

گرهزدنمذاکراتبهجنگاوکراینیازمستانسرداروپاراتاییدنمیکنم
   دولت عراق مانع فعالیت گروه های تروریستی و تجزیه طلب شود 

شورای  رئیس  و  سخنگو  ملی:  آرمان 
اطلاع رسانی دولت با اشاره به نقش و جایگاه 
رسانه در کشور گفت: در حال حاضر مسئولان 
در  رسانه  نقش  و  اهمیت  متوجه  بیشتر 
ساماندهی امور شده اند و اهمیت و جایگاه 
رسانه  در ذهن آنان ارتقا پیدا کرده است. 
علی بهادری جهرمی در نشست تخصصی 
با روسای دانشکده ها و پژوهشگاه های حوزه 
ارتباطات و رسانه با بیان این جمله که »رسانه 
در حوزه حاکمیت باید به جایگاه اصلی خود 
بازگردد«، تصریح کرد: انتظار از رسانه این 
است که پیشرو باشد نه پیرو. فعال باشد نه 
منفعل. رسانه باید به نوعی برنامه ریز و طراح 
خودش باشد نه اینکه اتفاقی بیفتد و بعد از 
آن پشت سر ماجرا حرکت کند و بگوید که 
چه کار باید بکنیم. وی با اشاره به دیدگاه های 
مختلف درباره چگونگی تاثیرگذاری مجموعه 

رسانه ای دولت گفت: مفهوم مضیق از عملکرد 
تیم رسانه ای دولت می تواند ناظر بر ساختارها 
و رسانه های وابسته باشد. در حالیکه در یک 
مفهوم موسع، عملکرد رسانه ای دولت شامل 
کل اجزای دولت اعم از تیم رسانه ای و سایر 
عوامل اجرایی می شود. اتفاقا در بسیاری از 
مواقع ارزش گذاری در خصوص عملکرد مثبت 
یا منفی رسانه ای دولت ناظر بر همین تعریف 
مضیق است. رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
افزود: قطعا ارزش گذاری عملکرد رسانه ای 
دولت بر اساس تعریف مضیق ساختاری اشتباه 
است. ساختارها بخشی از ماجرا هستند. اما شما 
اساتید رسانه می توانید هم در این دولت و هم 
در دولت گذشته وزیری را در ذهن متبادر کنید 
که عملکرد رسانه ای موفقی داشته و یا وزیری 
که عملکرد رسانه ای او نزد افکار عمومی ناموفق 
بوده است. در حالی که ساختار همان ساختار و 

رسانه های دولت هم همان ها هستند. بنابراین 
بخش مهمی از عملکرد رسانه ای دولت به 
ذهنیت مدیر و آشنایی او به رسانه ارتباط دارد. 
بهادری جهرمی تاکید کرد: برای نقش آفرینی 
در ساختار و عملکرد رسانه ای دولت، تمرکز 
اصلی بر فعال سازی همه بازیگران حاکمیت-  نه 
فقط متولیان رسانه های دولت-  باشد. باید با 
ابزارهای حکمرانی برای مدیریت و فعال سازی 
همه بازیگران در جهت اقناع سازی رسانه ای 
استفاده کنیم. این یعنی گرفتار تعریف مضیق از 
عملکرد رسانه ای دولت نشویم. سخنگوی دولت 
با مبارک دانستن اشتراک دیدگاه های مدیران 
اجرایی و اهل رسانه با نظرات اساتید علوم ارتباط 
در خصوص چالش ها و اولویت های جایگاه رسانه 
در حکمرانی گفت: باید برای تحول در نظام 
رسانه ای کشور مدیران و مسئولان را از این 

اشتراک نظر و صدای واحد آگاه کرد.  

سخنگوی دولت: 

اهمیترسانهدرذهنمسئولانارتقاپیداکردهاست


